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W gminie Konstancin-Jeziorna trwa audyt techniczny sieci kanalizacji
deszczowej, połączony z oceną jej stanu i propozycjami zmian
zwiększających odporność na skutki zmian klimatycznych. Wkrótce swoją
opinię będą mogli wyrazić również mieszkańcy – w internetowej ankiecie.

Przed Konstancinem-Jeziorną czas intensywnych opadów i burz. To poważne
wyzwanie dla miejskiej sieci kanalizacji deszczowej. Służby komunalne już od kilku
dni prowadzą prace prewencyjne – Zakład Gospodarki Komunalnej m.in. oczyścił
kosze studni w kluczowych punktach. W związku z zapowiadanymi ulewami w stanie
gotowości pozostają również jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej. To działania
bieżące, ale konstanciński samorząd prowadzi równolegle inne prace. 

Inwentaryzacja infrastruktury
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Od października 2024 r. prowadzona jest szczegółowa inwentaryzacja systemu
kanalizacji deszczowej wraz z obiektami towarzyszącymi, którą na zlecenie gminy
realizuje firma Entalpia-X Sp. z o.o. z Warszawy. Prace terenowe objęły m.in.
Bielawę, Klarysew, Jeziornę, Konstancin, Skolimów, Chyliczki, Czarnów, Nowe
Wierzbno, osiedle Konstancja i obszar Szkoły Amerykańskiej w Bielawie.

Celem audytu jest ocena stanu technicznego systemu kanalizacji deszczowej i jej
poszczególnych elementów, stworzenie nowoczesnej bazy danych oraz opracowanie
wytycznych dotyczących przebudowy, rozbudowy i modernizacji systemu, by był on
dostosowany do zmian klimatu. – Dane zebrane podczas inwentaryzacji są dla nas
nie tylko źródłem wiedzy, ale również punktem wyjścia do rozmów z mieszkańcami –
podkreśla burmistrz Michał Wiśniewski. – W tym celu wykonawca audytu wkrótce
przeprowadzi ankietę internetową dotyczącą sprawności naszego systemu
odwodnienia. Już teraz zachęcam do licznego udziału.

Codzienne działania
Warto podkreślić, że gmina na bieżąco dba o drożność kanalizacji deszczowej w
drogach gminnych, choć nie zawsze jest to widoczne dla przechodniów. – Trzeba
zajrzeć do środka, by zobaczyć efekty pracy ZGK – zaznacza burmistrz.

Dodatkowo gmina regularnie zamiata ulice, co pozwala usunąć liście i igliwie, zanim
trafią do kanalizacji. 

W przypadku dróg powiatowych i wojewódzkich, odpowiedzialność za utrzymanie
kanalizacji deszczowej spoczywa na Starostwie Powiatowym w Piasecznie i
Mazowieckim Zarządzie Dróg Wojewódzkich w Warszawie. Gmina zgłosiła potrzebę
interwencji m.in. na ul. Bolesława Prusa czy ul. Józefa Piłsudskiego. Około dwa
miesiące temu powiat oczyścił zatkaną kratkę w najbardziej problematycznym
miejscu.

Konieczność zmian
Jak podkreślają władze, żadna kanalizacja nie jest w stanie w pełni poradzić sobie z
tzw. deszczami nawalnymi. Kluczowa jest jednak sprawność systemu, który powinien
możliwie szybko odprowadzić wodę i zapobiec podtopieniom.



Problemem są przestarzałe rozwiązania projektowe sprzed lat – zwłaszcza studnie
chłonne, które szybko się przepełniają. Przykładami są wspomniane już ul. Prusa i
Piłsudskiego, gdzie przy intensywnych opadach woda wypływa z pokryw studzienek.
Jak pokazuje doświadczenie ul. Długiej – gdzie kilka lat temu powiat piaseczyński
przebudował deszczówkę – sytuację można znacząco poprawić – woda po
oczyszczeniu trafia do Jeziorki i nie zalega już ani w studni, ani na jezdni.

Władze gminy również w tym roku, podobnie jak w poprzednim, zgłosiły do Wód
Polskich potrzebę prac w korycie dopływu rzeki Jeziorki, by zapewnić jego drożność.
Finalnie przeprowadziła je Ochotnicza Straż Pożarna w Skolimowie – za co urząd
dziękuje.

Wyzwania klimatyczne
Wszystkie te działania – zarówno bieżące, jak i strategiczne – mają jeden cel:
przygotować Konstancin-Jeziornę na wyzwania klimatyczne i zapewnić mieszkańcom
większe bezpieczeństwo w czasie intensywnych opadów.

Adres źródłowy: https://www.konstancinjeziorna.pl/index.php/news/kanalizacja-
deszczowa-pod-lupa-trwa-audyt-techniczny


